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Rychlostudenty mají asi jen práva v Plzni, jiné školy nic
nenašly

Praha 3. listopadu 2009 (ČTK)
Takzvané rychlostudenty, kteří absolvovali školu za nestandardně krátkou dobu, má z právnických fakult zřejmě jen ta v
Plzni. Právnické fakulty v Praze, Brně a Olomouci prý nic podezřelého nenašly. Tyto tři fakulty v minulý dnech prověřovaly
skutečnou délku studia svých absolventů. Ministerstvo školství jim totiž poslalo seznam lidí, kteří podle matriky studentů
získali titul rychleji, než je běžné.
Úřad tak reagoval na skandál na plzeňských právech, kde zřejmě několik desítek lidí včetně politiků a policistů
vystudovalo za podezřelých okolností. Od listopadu se ministerstvo chystá na prověrku na všech ostatních fakultách v
zemi včetně soukromých vysokých škol.
"Provedená důsledná kontrola prokázala formální i věcnou oprávněnost udělených titulů," sdělil dnes ČTK mluvčí
Univerzity Karlovy Václav Hájek o prověrce na jejich právech. Studentům, u kterých ministerstvo zjistilo nesrovnalosti,
prý zkontrolovali studijní dokumentaci i ostatní úřední záznamy a doklady o studiu. Žádná pochybení prý nenašla ani
na brněnská Masarykova univerzita a ke stejnému výsledku došli i na Univerzitě Palackého v Olomouci.
Ministerstvo v říjnu prošlo záznamy o délce studia uvedené v matrice studentů, právnické fakulty pak zjištěné
nesrovnalosti prověřovaly podrobně. Podle kancléře olomoucké univerzity Rostislava Hladkého vznikly nesrovnalosti
proto, že úřad vycházel z údajů matriky studentů jednotlivých vysokých škol, v níž se ale nedají dohledat údaje
o předchozím studiu v zahraničí, včetně Slovenska. Stejně tak se v ní neobjevují údaje o absolvování programu
celoživotního vzdělávání.
Od listopadu zahájilo ministerstvo prověrku na ostatních fakultách všech veřejných a poté i soukromých vysokých škol.
Českým vysokým školstvím v současnosti hýbe největší skandál od roku 1989. Na Právnické fakultě Západočeské
univerzity v Plzni se totiž přišlo na to, že zde chybí závěrečné práce některých studentů, část lidí navíc možná
absolvovala školu nestandardně rychle. V souvislosti s případem, který začal plagiátorskou aférou, z funkcí odstoupili
už dříve děkan Jaroslav Zachariáš a proděkani Milan Kindl a Ivan Tomažič. Ministerstvo školství už podalo kvůli aféře
trestní oznámení.
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